
Referat af Frederiksværk sejlklub 
Ordinære generalforsamling 

Torsdag 09 februar 2023 
 
Frederiksværk sejlklubs ordinære generalforsamling blev afholdt i klubhuset i henhold til 
indkaldelsen, fremsendt på mail og lagt på hjemmesiden den 25 januar 2023. Mødet blev 
gennemført efter nedenstående dagsorden. 
Grundet sygdom deltag formanden via en videoforbindelse. 
På generalforsamlingen var 36 stemmeberettigede medlemmer mødt frem. 

 
1 Valg af dirigent  

2 Bestyrelsens beretning for det forløbne år  

3 Forelæggelse af regnskab for det forløbne år til godkendelse  

4 Behandling af indkomne forslag  

5 Afrapportering vedr. klubhus 2030  

6 Forelæggelse af budget for det kommende år samt forslag til kontingent  

7 Valg af formand  

8 Valg af kasserer  

9 Valg af øvrige bestyrelsesmedlemmer 

10 Valg af udvalgsformænd 

11 Valg af 1. & 2. Suppleant 
12 Valg af to revisorer 

Valg af revisorsuppleant 
13 Evt. 

 

Ad dagsorden pkt. 1)  

Formanden indledte med at byde alle velkommen og beklagede at han var nødt til at 

deltage via video. Herefter gik han direkte på dagsordenens pkt.1, hvor bestyrelsen 

foreslog Søren Christensen som dirigent. Dette blev tiltrådt af forsamlingen. 

Ad dagsorden pkt. 2)  

Søren Christensen takkede for valget og gav ordet til formanden, som afgav bestyrelsens 

beretning. Beretningen er lagt på hjemmesiden i sin fulde ordlyd. 

Hans Erik Ottesen redegjorde for medlemssituationen jf. skema i den vedhæftede 

beretning. 

Georg Twyford spurgte til den store tilbagegang i antallet af juniormedlemmer.  

Hans-Erik oplyste, at det er et generelt problem, som de fleste klubber har. Det er rigtigt 

vanskeligt at rekruttere og fastholde juniormedlemmer. Han henviste til det store arbejde 

juniorafdelingen har gjort for at gøre juniorarbejdet mere attraktivt og oplyste tillige, at der 

er indledt et samarbejde med kommunen om at engagere kommunens skoleelever på 

havnen. 

Jane Petersen spurgte til Bro 6.  



FM oplyste, at der er indgået en formel aftale med havnen om at bro 6 (den nuværende 

junior bro) renoveres og ombygges, samt at der etableres en pontonbro, så alle klubbens 

både kan samles mellem bro 6 og Bro 5.  

Dirigenten konstaterede, at der ikke var flere spørgsmål og beretningen blev godkendt 

med applaus. 

Ad dagsordenen pkt. 3.) 

Dirigenten gav ordet til kassereren.  

Jytte Larsen  gennemgik regnskabet.  

Georg Twyford spurgte til den store forskel mellem budget og regnskab, og Jytte 

forklarede, at der var budgetteret med store udgifter til ny motor samt reparation af fartøjer 

til følgebåde, men at et sponsorat på 126.000kr fra Halsnæs Kommune gjorde at 

udgifterne for klubben blev betydeligt mindre. 

Georg Twyford spurgte tillige, om der udover samarbejdet med DGI har været et 

samarbejde med Dansk Sejlunion.  

FM kunne oplyse, at det ikke har været tilfældet. 

Jesper Scharstein spurgte hvorfor den nye følgebåd, der var indkøbt for ca. 180.000 kr. 

kun stod opført med en værdi på 56.000 minus afskrivninger. 

FM oplyste, at det er en regnskabsteknisk beslutning, at man bogfører konservativt – her 

til klubbens reelle anskaffelsesværdi. 

Georg Twyford spurgte, hvordan et komfur kunne koste 20.000 kr.  

FM oplyste, at der er tale om et professionelt komfur til fremstilling af store portioner. 

Dirigenten konstaterede, at der ikke var flere spørgsmål og generalforsamlingen 

godkendte regnskabet. 

Ad dagsordenen pkt. 4.) 

Dirigenten konstaterede, at der ikke er indkommet forslag til behandling, hvorfor dette 

punkt udgår. 

Ad dagsordenen pkt. 5.) 

Dirigenten gav ordet til Lars Folke, der gennemgik kommissoriet og arbejdet i 

projektgruppe KLUBHUS 2030. 

Lars Folke konstaterede at trods en indledningsvis stor interesse for projektarbejdet så 

endte gruppe hurtigt med kun at bestå af ham selv. Han foranledigede udarbejdelse af en 

tilstandsrapport, der samlet konkluderer, at klubhuset er i en god stand, at der ikke er 

konstateret skimmelsvamp i husets opholdsrum, samt påpegede et antal 

”småreparationer” som samlet anslås at kunne udføres inden for en økonomisk ramme på 

57.000 kr. Rapporten med konklusion er lagt på hjemmesiden som bilag til herværende 

referat. 



På baggrund af rapporten anbefales det, at der ikke arbejdes videre med kommissoriets 

øvrige opgaver. 

Tom Larsen oplyste, at han kan påtage sig at udføre de beskrevne opgaver, at der er 

nogle, der måske lyder til at være større end de faktisk er. Han vurderer at kunne løse 

opgaverne for en betydelig mindre budgetramme, og tilbød at gå i dialog med bestyrelsen 

om arbejdets udførelse hen over sommeren 2023. 

Dirigenten konstaterede, at der ikke var flere spørgsmål eller kommentarer og 

projektgruppens afrapportering blev taget til efterretning. 

Ad dagsordenen pkt. 6.) 

Jytte Larsen gennemgik budgettet som udsendt med indkaldelsen. 

Jesper Scharstein spurgte om kontingentet dyrtidsreguleres eller fastholdes uændret. 

FM oplyste, at bestyrelsen havde besluttet at fastholde kontingentet uændret i 2023, til 

trods for at det jf. klubbens vedtægter er muligt at foretage dyrtidsregulering. FM vil dog 

ikke udelukke, at der kan ske en opjustering i 2024.Baggrunden er, at klubbens 

kassebeholdning er på over 300.000 kr. og det findes hensigtsmæssig at 

kassebeholdningen ligger på et niveau mellem 200 og 300.000 kr. 

Ad dagsordenen pkt. 7.) 

Dirigenten konstaterede, at FM ikke er på valg i 2023. 

Ad dagsordenen pkt. 8.) 

Dirigenten konstaterede, at kassereren er på valg, og at Jytte er indforstået med genvalg. 

Jytte Larsen blev genvalgt med applaus. 

Ad dagsordenen pkt. 9.) 

Dirigenten konstaterede, at flg. er på valg i 2023. 

Michael Christiansen, næstformand, modtager genvalg  

Hans-Erik Ottosen, modtager genvalg 

Lars Folke, modtager genvalg 

Alle tre blev genvalgt med applaus. 

Ad dagsordenen pkt. 10.) 

Dirigenten konstaterede ligeledes, at følgende udvalgsformænd, der alle er villige til 

genvalg er på valg: 

Aktivitetsudvalg: Henrik Andersen 

Kapsejladsudvalg: Tom Brogaard Fink  
Sejlerskolen: John Stenderup   

Juniorafdelingen: Nina Fabrin  

Seniorafdelingen: Flemming Dalum  



Klubhusudvalget: Tom Larsen  
Hovmester: Torben Hansen  
 

Alle blev genvalgt med applaus. 

Ad dagsordenen pkt. 11.) 

Dirigenten konstaterede at 1. suppleant Henrik Andersen og 2. suppleant Anja Kjær 

modtager genvalg. 

Begge valgt med applaus. 

Ad dagsordenen pkt. 12.) 

Begge revisorer var villige til genvalg. Mette Frosch-Hansen blev valgt som 1. revisor og 

Thomas Kierkegaard som 2. revisor. 

Revisor suppleant Søren Christensen var villig til genvalg og alle blev valgt med applaus. 

Ad dagsordenen pkt. 13.) 

Tom Larsen oplyste, at juniorafdelingen generelt var uryddelig og snavset og opfordrede 

til, at området bliver rengjort sammen med klubbens øvrige faciliteter. 

FM konstaterede, at juniorernes toiletter af mange medlemmer bliver benyttet som 

”havnetoilet”, men gav tilsagn om, at de fremover medtages i rengøringen. 

Jørgen spurgte til status for klubbens SUP-materiel. 

Henrik oplyste, at Flemming Larsen klargør materiellet til brug for juniorer og det 

etablerede skolesamarbejde, men at afdelingen mangler en leder, der vil påtage sig at 

iværksætte og gennemføre aktiviteter. Skulle en af klubbens medlemmer have mod på 

opgaven, vil bestyrelsen modtage den pågældende med åbne arme. Materiellet benyttes, 

men genanskaffelse ved opslidning vil ikke finde sted, medmindre der kommer betydeligt 

mere aktivitet. 

Søren Christensen oplyste, at roklubben også har anskaffet SUP-boards, og at de har 

samme problem. 

Dirigenten takkede for god ro og orden og gav ordet tilbage til FM. 

FM, afsluttede generalforsamlingen med at rette en tak til Søren for vel gennemført møde 

og til klubbens bestyrelse og øvrige trofaste støtter og bidragydere til klubbens aktiviteter 

for godt samarbejde igennem året.  

Generalforsamlingen sluttede kl. 2030. 

Efterfølgende gav Steen Hasselriis en kort redegørelse for havnebestyrelsens overvejelser 

omkring igangværende og kommende projekter. Han oplyste, at detaljer vil blive 

præsenteret på havnens generalforsamling den 19. marts kl. 10.00 på Frederiksværk 

Gymnasium. Forsamlingen udtrykte anerkendelse at det igangværende arbejde. 



Tiltrådt 13.02.2023 af Jan Leth Svendsen, Formand. 

Tiltrådt 14.02.2023 af Søren Christensen, Ordstyrer 

 

Bilag til referatet: 

Bestyrelsens beretning. 

Regnskab for 2022 og budget for 2023.  

Kommissorium for ”KLUBHUS 2030”  

Afrapportering fra projektgruppen. 

Tilstandsrapport for klubhus  

Hovedkonklusion på tilstandsrapporten. 

 

 

 

 

 

 


